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§ 1 Närvarande 
Sekreteraren noterar närvaro.  

 
 
§ 2 Val av justerare 

Utses Barbro Ohlson att tillsammans med ordföranden Sylvia Stemme 
justera dagens protokoll. 

 
 
§ 3 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordningen 

 
Rådet anmäler några övriga frågor, varefter dagordningen fastställs. 

 
 
 
§ 4 Anmälan av protokollsjustering HKR  5/2009-06-02 

 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna.  

 
 
 
§ 5 Anmälan av protokollsjustering ÄN 5/2009-06-09 

 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 

 
 
§ 6 Anmälan av protokollsjustering KPR  5/2009-06-02 

 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

ÄRENDEN TILL ÄLDRENÄMNDEN 2009-09-15 
 
 
§ 7 Tertialrapport 2 för äldrenämnden för år 2009 
            Dnr 201-247/2009 
 
Stadens nämnder ska enligt fullmäktiges regler för ekonomisk förvaltning i 
tertialrapporter redovisa det förväntade ekonomiska och verksamhetsmässiga 
utfallet till kommunstyrelsen samt vid befarade avvikelser vidta åtgärder.  

I tertialrapport 2 redovisas verksamhetens resultat och det ekonomiska utfallet för 
perioden januari - augusti samt en prognos på årsutfallet med avräkning mot 
budget. Samtliga beräknade kostnader och intäkter ingår i prognosen.  

 
 
Rådet gör följande uttalande: 
 

”Angående pkt 7 sid 5 (19) KS:s mål 1.6 om ett rikt, varierat och tillgängligt 
kultur- och idrottsliv. Rådet vill uppmärksamma äldrenämnden på att alla 
aktiviteter som planeras skall vara tillgängliga även för äldre med 



ÄÄllddrreennäämmnnddeennss  hhaannddiikkaapppprråådd  pprroottookkoollll    66//22000099--0099--0088  

  

  

3 

funktionshinder. Rådet anser att krav på tillgänglighet skall finnas med 
som ett övergripande mål.” 
 
 
 
§ 8 Remiss:  

Prognos för utvecklingen i Söderort  
Dnr 106-162/2009  

 
Kommunstyrelsen har remitterat ett program för utveckling i Söderort till bl.a. 
äldrenämnden för yttrande senast 2009-09-01 (förlängt 2009-09-16).  
 
Äldreförvaltningens synpunkter inriktas främst på övergripande frågor eftersom 
förvaltningen utgår ifrån att stadsdelsnämnderna yttrar sig om de mer konkreta 
förslagen för olika områden. Antalet äldreomsorgstagare i staden kommer att öka 
med cirka 34 % fram till år 2030. Men utvecklingen skiljer sig mellan olika 
områden. Till skillnad från övriga delområden förväntas en minskning i Enskede-
Årsta, Skarpnäck, Hägersten och Vantör. För ökade möjligheter att bo kvar 
framhåller äldreförvaltningen krav på boendet och boendemiljön. Som grund för 
förbättringar bör lokala inventeringar göras i samverkan mellan berörda 
förvaltningar och i dialog med de äldre och deras organisationer. 
Kompletteringsbebyggelse med trygghetsbostäder kan vara aktuellt i sådana 
områden som domineras av trevåningshus utan hiss.  

 
 
Rådet gör följande uttalande: 
 

”Uttalande med anledning av äldreförvaltningens remissvar.  
Allmänt vid planering av bostäder, kommunikationer, service, näringsliv, 
m.m. skall en dialog föras även med berörda handikappråd, redan på ett 
tidigt stadium, för att säkerställa tillgänglighet för alla funktionshindrade. 
Pkt 12, 13 på sid 6 (7) och 7 (7): Rådet anser att stadsdelsnämnderna 
skall föra en dialog även med handikappråden vad gäller marknadsföring, 
kommunikation och budskap. Detta gäller också formerna för 
medborgardialog (punkt 13).” 
 
 
 
§ 9 Remiss: 

Inrättande av trygghetsboende i Stockholms stad  
Dnr  106-195/2009 

 
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag till inrättande av trygghetsboende i 
Stockholms stad till bl.a. äldrenämnden för yttrande senast 2009-09-18.  
I remissen föreslås att trygghetsbostäder i huvudsak i enlighet med 
äldreboendedelegationens förslag inrättas i Stockholms stad.  
 
Äldreförvaltningen är positiv till att trygghetsbostäder inrättas i Stockholms stad. 
Det är viktigt med en variation utefter behoven och att boendemöjligheterna 
utvecklas enligt de äldres önskemål och behov. Äldreförvaltningen delar också 
uppfattningen att inrättande kan ske utan att proposition med anledning av 
delegationens förslag avvaktas. Äldreförvaltningen delar vidare stadslednings-
kontorets förslag att alla boende ska ha trygghetslarm enligt samma taxa som 
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gäller i ordinärt boende. Jourpatrullen inom Stockholms äldre- och handikappjour 
kan som en följd av detta behöva ökat anslag. Personalfrågorna i trygghets-
boenden behöver utredas ytterligare. Äldreförvaltningen utgår ifrån att 
deltagandet i de gemensamma måltiderna ska vara frivilligt och att 
självkostnaden ska betalas av den som deltar. Hyran för gemensamhetslokalen 
kan som stadsledningskontoret föreslår utgöra en del av den enskildes hyra.  
En särskilt kö till trygghetsbostäder bör inrättas. För att ställa sig i den ska man 
vara mantalsskriven i Stockholms stad och ha fyllt 75 år. Förtursreglerna bör 
utredas ytterligare och fastställas av kommunstyrelsen. Äldreförvaltningen anser 
att åldersgränsen för boende i seniorboende, 65 år, bör behållas till utbudet 
kommit mer i nivå med efterfrågan på sådana bostäder. Fortsatt omvandling av 
servicehus till trygghetsboende eller seniorboende bör ske. Omvandlingen av 
Rinkeby äldreboende/servicehus bör avvakta pågående utredning om 
ombyggnad eller nybyggnad. 
 
 
Rådet gör följande uttalande: 
 

”Vid omvandling av servicehus till trygghetsboende måste man redan på 
ett tidigt stadium planera så att funktionshindrade med olika behov kan få 
full tillgänglighet. 
 
Observera FN:s konvention om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning, vars syfte är att undanröja hinder så att 
funktionshindrade kan åtnjuta sina mänskliga rättigheter.” 
 
  

 
§ 10 Remiss:  

Ingen får vara Svarte Petter. Tydligare ansvarsfördelning inom 
socialtjänsten (SOU 2009:38) 
Dnr 106-191/2009  

 
Kommunstyrelsen har remitterat den statliga vistelseutredningens betänkande 
”Ingen får vara Svarte Petter. Tydligare ansvarsfördelning inom socialtjänsten” 
(SOU 2009:38)” till bl.a. äldrenämnden för yttrande senast 2009-09-01 (förlängt 
till 2009-09-16).  

Syftet med utredningen har varit att klargöra ansvarsfördelningen mellan 

kommuner i vissa situationer när det gäller enskilda personers vistelse i annan 

kommun än hemkommunen. För att förtydliga kommunernas ansvar enligt SoL 

och skapa förutsättningar för att snabbt lösa de eventuella tvister som ändå kan 

uppstå föreslår utredningen en rad ändringar och kompletteringar av lagen. Bl.a. 

föreslås att vistelsebegreppet ska finnas kvar som huvudprincip men att 

vistelsekommuns ansvar ska begränsas till att omfatta akuta stöd- och 

hjälpinsatser. Ett undantag föreslås dock när det gäller för stöd- och hjälpinsatser 

till en person som avser vistas i kommunen för en begränsad tid och till följd av 

hög ålder, funktionsnedsättning eller allvarlig sjukdom har behov av sådana 

insatser för att kunna genomföra vistelsen. I dessa fall föreslås ärendeansvaret 

åligga vistelsekommunen. Vidare föreslås att tvister mellan kommuner om 

ärendeansvar ska avgöras av Socialstyrelsen.  
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Äldreförvaltningen stödjer i huvudsak utredningens förslag och ställnings-

taganden. Enligt förvaltningens uppfattning tydliggör många av förslagen 

ansvarsfördelningen mellan kommunerna och minskar utrymmet för olika 

tolkningar av lagstiftningen. Förvaltningen anser dock att det varit bra om 

förslaget till ansvarsfördelning hade öppnat för en vidare tillämpning för LOV.  

När det gäller betalningsansvaret för utförda insatser understryker förvaltningen 

att oavsett om det är bosättningskommunen eller vistelsekommunen som har 

ärendeansvaret måste det finnas en direkt koppling mellan beslut och 

betalningsansvar, d.v.s. betalningsansvaret kan endast åläggas den kommun 

som fattat beslut i ärendet.  
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 
 
 
§ 11 Remiss:  

Patientnämnderna – begränsning av sekretessbrytande 
bestämmelse (Ds 2009:31)  
Dnr 106-213/2009  

 
Kommunstyrelsen har remitterat departementspromemorian ”Patientnämnderna– 
begränsning av sekretessbrytande bestämmelse (Ds 2009:31)” till bl.a. 
äldrenämnden för yttrande senast 2009-09-09 (förlängt till 2009-09-16).  
Promemorian innehåller förslag till ändring i offentlighets- och sekretesslagen 
(2009:400) som innebär att den sekretessbrytande bestämmelsen 25 kap. 11 § 
inte ska gälla för patientnämndsverksamhet. Ändringen föreslås träda i kraft den 
1 april 2010.  
 
Äldreförvaltningen har inget att invända mot den föreslagna lagändringen. Enligt 
äldreförvaltningens uppfattning är det en nödvändighet att patienter eller andra 
som vänder sig till patientnämnden är förvissade om att de uppgifter de lämnar 
inte förs vidare till annan del av hälso- och sjukvården, utan deras samtycke eller 
efter sekretessprövning.  
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 
 
 
§ 12 Remiss:  

Förändringar i Lex Sarah-bestämmelsen m.m. (Ds 2009:33) 
Dnr 106-214/2009  

 
Kommunstyrelsen har remitterat departementspromemorian ”Förändringar i Lex 
Sarah-bestämmelsen m.m. (Ds 2009:33)” till bl.a. äldrenämnden för yttrande 
senast 2009-08-31 (förlängt till 2009-09-16).  

Promemorian innehåller förslag till förändringar i Lex Sarah-bestämmelsen. 
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Äldreförvaltningen är positiv till de föreslagna ändringarna och anser att de 

tydliggör ansvarsfrågar och tillämpning av Lex-Sarah-bestämmelsen. 

Ändringarna innebär också att bestämmelsen får en tydligare koppling till 

verksamheternas kvalitetsutvecklingsarbete.  
Uppföljningar som gjorts av antalet Lex Sarah-anmälningar har visat att det 
finnas stora variationer mellan olika kommuner i landet och totalt sett har inte 
omfattningen av antalet anmälningar varit så stor som förväntat. Detta kan nu 
komma att ändras i och med att rapporteringsskyldigheten ändras från att gälla 
”allvarligt missförhållande” till ”missförhållande och påtaglig risk för 
missförhållande”. Den tidigare skrivningen kan ha bidragit till att personal känt sig 
osäker på vad som kan definieras som ett allvarligt missförhållande och därmed 
undvikit att göra en anmälan. Det kommer också att underlätta för berörda om 
Socialstyrelsen i sina föreskrifter och allmänna råd preciserar vad som kan avses 
med begreppen missförhållande, påtaglig risk för missförhållande samt allvarligt 
missförhållande.  
 
Vidare tillstyrker äldreförvaltningen förslagen som ålägger den som bedriver 
enskild verksamhet utredningsskyldighet när det gäller rapportering av 
missförhållanden, skyldigheten att bevara dokumentation i sådana ärenden samt 
möjligheten för socialnämnden att träffa avtal med enskilda verksamheter om att 
sådana handlingar ska överlämnas till socialnämnden när gallringsskyldigheten 
inträder.  
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 
 
 
§ 13 Remiss:  

Grön IT-strategi för Stockholms stad  
Dnr 106-239/2009  

 
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag till Grön IT-strategi för Stockholms 
stad till bl.a. äldrenämnden för yttrande senast 2009-09-1 (förlängt till 
2009-09-16). 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om miljöprogram 2008-2011. Målen i 
programmet är styrande för staden som helhet och vägledande för den enskilda 
nämnden och styrelsen.  
”Grön IT” har blivit samlingsbegrepp för de åtgärder som syftar till minskad 
miljöbelastning med hjälp av IT. Det handlar dels om att använda 
informationsteknik för att minska den egna organisationens miljöpåverkan inom 
de verksamhetsområden som IT stöder eller kan stödja och dels om att minska 
energiförbrukning och miljöpåverkan för IT-sektorn i sig. 
 
Äldreförvaltningen anser att en förbättrad och utvecklad miljöteknik och 
informationsteknik är viktiga redskap för att nå stadens miljömål. Grön IT handlar 
dels om att använda IT för att minska den egna organisationens miljöpåverkan i 
sin verksamhetsutövning dels om att minska energiförbrukning och miljöpåverkan 
för IT-sektorn i sig. 
 
Äldreförvaltningen ska i sin verksamhetsutövning, där det är möjligt, ha ett 
miljöperspektiv. Förvaltningen kan i begränsad omfattning värna och utveckla en 
hållbar livsmiljö med beaktande av förvaltningens uppdrag. 
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Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 

 
 

§ 14 Remiss:  
Rekommendation att anta Överenskommelse mellan Stockholms 
läns landsting, Kommunförbundet i Stockholms län och 
Försäkringskassan beträffande personer i behov av andningshjälp i 
hemmet 
Dnr 106-192/2009  

 
Kommunstyrelsen har mottagit från Kommunförbundet Stockholms Län (KSL)  
en rekommendation att kommunerna i Stockholms län antar ”Överenskommelse 
mellan Stockholms läns landsting, Kommunförbundet Stockholms Län och 
Försäkringskassan beträffande personer i behov av andningshjälp i hemmet”. 
Denna överenskommelse ersätter den tidigare överenskommelsen från år 2002 
mellan Stockholms läns landsting, Stockholms stad och Försäkringskassan 
beträffande personer i behov av andningshjälp i hemmet. 
Äldreroteln har remitterat rekommendationen till bl.a. äldrenämnden för yttrande 
senast 2009-10-15. 
 
Äldreförvaltningen har aktivt deltagit i framtagandet av överenskommelsen och 
har inga ytterligare synpunkter att tillföra överenskommelsen utan föreslår att 
äldrenämnden godkänner överenskommelsen för vidare befordran av ärendet till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige för beslut. 
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 
 
 
§ 15 Remiss:  

Rekommendation att anta avtalsmall avseende läkarinsatser i 
särskilda boenden och daglig verksamhet enligt § 26 pkt D Hälso- 
och sjukvårdlagen 
Dnr 106-193/2009  

 
Kommunstyrelsen har mottagit från Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) en 
rekommendation att kommunerna i Stockholms län antar avtalsmall avseende 
läkarinsatser i särskilda boenden och dagverksamhet enligt hälso- och 
sjukvårdslagen 26 d §. Äldreroteln har remitterat ärendet till bl.a. äldrenämnden 
för yttrande senast 2009-10-15.  
Kommunförbundet Stockholms Läns styrelse rekommenderar kommunerna i 
Stockholms län att anta ett länsövergripande förslag till avtalsmall avseende 
läkarinsatser i särskilda boenden och dagverksamhet enligt hälso- och 
sjukvårdslagen 26 d §. Avtalsmallen har utarbetats i samverkan med 
representanter från Landstinget (Hälso- och sjukvårdsnämndens förvaltning), 
Stockholms stad (Äldreförvaltningen), Lidingö stad, Huddinge kommun och KSL. 
Synpunkter har inhämtats under arbetets fortgång från bland annat medicinskt 
ansvariga sjuksköterskor och vård- och omsorgschefer.  
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Enligt hälso- och sjukvårdslagen (1982:763) ska landstinget sluta avtal med 
kommunerna om omfattningen av och formerna för läkarmedverkan i den 
kommunala hälso- och sjukvården.  
 
Äldreförvaltningen har aktivt deltagit i framtagandet av avtalsmallen och har inga 
ytterligare synpunkter att tillföra. Äldreförvaltningen föreslår äldrenämnden att 
anta avtalsmallen för vidarebefordran av ärendet till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige för beslut. 
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 
 
 
§ 16 Svar på skrivelsen från vice ordf. Leif Rönngren m.fl. (S)  

”GPS teknik inom demensvården” 
Dnr 108-97/2009 

 
Leif Rönngren m.fl. (S) har inkommit med en skrivelse där han beskriver 
möjligheter att förbättra livskvaliteten både för demenssjuka och deras anhöriga 
genom användandet av GPS teknik. I Malmö har GPS teknik använts för 
dementa sedan hösten 2007 med bra resultat. Inför ett eventuellt införande i 
Stockholm av GPS teknik för personer med demenssjukdom vill Leif Rönngren få 
vissa frågor belysta.  
 
Äldreförvaltningen ställer sig positivt till förslaget att använda GPS tekniken till 
personer med demenssjukdom. Att använda elektroniska hjälpmedel som 
stimulerar och bidrar till att den demenssjuke får ha ett fortsatt värdigt och 
meningsfullt liv kan bara uppmuntras. Vetskapen att vid ett eventuellt 
försvinnande kan den demenssjuke lokaliseras relativt snabbt och riskerna för 
skador och ohälsa minskar. Därmed minskar även oro, ångest och rädsla såväl 
hos den enskilde som hos anhöriga. Dock måste alla hjälpmedel användas med 
stor respekt för den enskilde personens integritet. 
Äldreförvaltningens anser att vid ett eventuellt införande av GPS teknik inom 
demensvården i Stockholm måste de rättsliga aspekterna grundligt genomlysas 
och rutiner upprättas. Detta för att säkerställa handhavandet både ur laglig och 
samhällsekonomisk aspekt men framför allt för den demenssjuke personen själv 
och dennes anhörig. Äldreförvaltningen anser att den nya lagen ”Regler för skydd 
och rättsäkerhet inom demensvården” samt ”Nationella riktlinjer för vård och 
omsorg vid demenssjukdom och stöd till deras närstående” bör inväntas före ett 
ev. införande av GPS teknik inom demensvården i Stockholm.  
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 
 
 
§ 17 Svar på skrivelse till äldrenämnden och servicenämnden från tjg. 

ers. Berit Bornecrantz Dias (V) och ers. i servicenämnden Jessica 
Nilsson (V) avseende klagomålshantering  
Dnr 108-181/2009 
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En skrivelse har av Berit Bornecrantz Dias, ersättare i äldrenämnden (v) och 
Jessica Nilsson, ersättare i servicenämnden (v) tillställts äldrenämnden 
respektive servicenämnden, avseende hantering av inkomna klagomål till 
Kontaktcenterverksamheten, Äldre Direkt.  
 
Enligt servicenämndens tertialrapport 1 har Äldre Direkt inom Kontaktcenter-
verksamheten tagit emot ca 60 klagomål som avser stadens äldreomsorg.  
I skrivelsen framförs önskemål om att få ta del av klagomålen samt att 
serviceförvaltningen och äldreförvaltningen tar fram en rutin för hur klagomålen 
kan redovisas till äldrenämnden samt berörd stadsdelsnämnd. 
 
Äldreförvaltningen har uppmärksammat bristen av en stadsgemensam hantering  
av synpunkter och klagomål. Synpunkter och klagomål avseende äldreomsorg 
inkommer såväl lokalt till respektive enhet och stadsdelsförvaltning som 
övergripande till äldreombudsmannen och Äldre Direkt. Äldreförvaltningen 
arbetar för närvarande, tillsammans med stadsledningskontoret och 
representanter från stadens förvaltningar, med att utforma en stadsgemensam 
hantering av synpunkter och klagomål. Målgruppen är i första hand 
serviceförvaltningen och stadens stadsdelsförvaltningar samt 
äldreombudsmannen. Arbetet beräknas vara avslutat i december 2009. 
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 
 
 
§ 18 Redovisning av statligt stöd för kvalitets- och kompetensutveckling 

inom vård och omsorg om äldre  
             Dnr 402-197/2009 

 

Kompetensstegen var en flerårig nationell satsning under åren 2005 – 2007 för 

att stödja kommunernas långsiktiga kvalitets- och kompetensutveckling inom vård 

och omsorg om äldre. Utgångspunkten var att genom kompetensutveckling 

uppmuntra till utökat kvalitetsarbete. Målgrupperna för satsningen var alla som 

arbetar inom vården och omsorgen om äldre, oavsett driftsform. Alla 

stadsdelsnämnder i staden beviljades medel till aktiviteter. Huvudsakliga teman 

för dessa aktiviteter har varit mat och måltids- situationen, demenskunskap, 

anhörigstöd, handledning, social dokumentation samt etik  och bemötande. 

Generellt kan sägas att kompetensen hos personalen höjts inom alla områden 

där aktiviteter funnits. 

Alla aktiviteter ska slutredovisas till Socialdepartementet. Stadens alla aktiviteter 

redovisas i en totalredovisning per beslutsdatum.  Staden beviljades totalt 

90 477 824 kronor. 

 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
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§ 19 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 
Socialtjänstlagen (SoL) för 2 kvartalet 2009  
Dnr 121-241/2009  

 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) 16 kap. 6 f-h § är kommunerna skyldiga att anmäla 

alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen som inte verkställts inom 

tre månader. Kommuner som inte inom skälig tid tillhandahåller bistånd enligt 4 

kap. 1 § SoL som någon är berättigad till enligt beslut av kommunen, kan av 

länsrätten åläggas att betala en särskild avgift.  
 
För kvartal 2 2009 har stadsdelsnämnderna rapporterat totalt 94 beslut som inte 
hade verkställts inom tre månader. Under perioden har 19 av dessa beslut 
verkställts och 2 ärenden har avslutats varför det vid periodens slut den 30 juni 
2009 fanns 73 ej verkställda beslut att rapportera. 70 beslut avser beslut om 
särskilt boende och i 69 fall har den enskilde valt att vänta på ett önskat boende, 
alternativt tackat nej till erbjudet boende. I ett fall har resursbrist angivits men av 
individrapporten framgår att erbjudande om boende har lämnats. 3 beslut avser 
beslut om dagverksamhet. I dessa fall har resursbrist angivits som orsak då 
lämplig uppdragstagare/personal saknas.  
 
Vid äldrenämndens sammanträde den 16 september 2008 fick äldreförvaltningen 
i uppdrag att i samband med rapportering av ej verkställda beslut fortlöpande 
redovisa antalet överklaganden som gjorts till Länsrätten samt hur många 
brukare som fått bifall på sina överklaganden.  
Under kvartal 2 2009  har totalt 83 domar avseende äldreomsorgsinsatser 
meddelats från domstol varav 29 domar var mot nämndens beslut, dvs. den 
enskilde har fått bifall på sin överklagan.  
 
 
Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
 
 
 
§ 20 Tillgänglighet 
 
Gunnel Rohlin informerade och att hon talade om med socialtjänst- och 
arbetsmarknadsförvaltningen (SAN) om rådets behov att anpassa hissar och 
entrédörrarna i hus A och B eftersom anpassningen ännu inte är genomförd. 
trots att äldreförvaltningen har skickat till SAN en ”Påminnelse om ej genomförd 
handikappanpassning” (e-post från den 12 maj 2009). Hissknappar som fungerar 
inte som de ska och de automatiska dörröppnare stänger dörrarna alldeles för 
fort så att den som är funktionshindrad och som sitter i rullstolen har svårt att 
hinna med och passera genom entrén. Gunnel Rohlin tog upp att svårigheter 
med att tillgodose tillgänglighetsbehov ligger i lokalisering av förvaltningens 
lokaler på Södra Station som är en av mest trafikerade offentliga platser i 
Sverige. Säkerhetskraven angående huvudentrén i hus B och interna dörrar i hus 
A och B måste vägas mot behov att öka tillgängligheten.  
Knapparna i hissar i hus A och B bör åtgärdas. Gunnel Rohlin återkommer efter 
att ha talat med SAN angående kostnaden för att åtgärda hissknapparna. 
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§ 21 Kvarstående frågor 
 
            Inga kvarstående frågor anmäldes. 

 

 

 
§ 22 Förvaltningschefens information 
 

 Gunnel Rohlin informerade om att den 10 oktober 2009 ska äga rum i 
stadshuset en anhörigdag: ”En dag för anhöriga” i form av öppet hus 
mellan kl 9.30 och 16.00, fri entré. Alla i rådet får inbjudan utsänt under 
vecka. En annons om denna anhörigdag kommer att publiceras i lokala 
tidningar ”Mitt i Söderort” m.m.  
 

 Gunnel Rohlin informerade om att Stockholmsmässan börjar nu den 9-11 
september 2009 med tema ”Alla har rätt till bra liv” , som berör både de 
äldre och personer med funktionsnedsättning. Informationsmaterial finns 
publicerat på hemsida: www.ettbraliv.com 

 

 Gunnel Rohlin informerade om stadens förberedelser för eventuell 
influensapandemi. En central grupp har bildats med representanter från 
alla stadsdelsnämnder under ledning av stadsdirektören Irene Svenonius. 
Stadens säkerhetschef ingår i den gruppen och äldreförvaltningen är 
representerad av Gunnel Rohlin. Ett informationsbrev om beredskap och 
hantering av pandemifrågor kommer att utsändas till alla privata utförare i 
staden. 

 

 Gunnel Rohlin informerade om det pågående projektet BRÅ -
Brottsförebyggande rådet. En utbildning för chefer inom äldreomsorgen 
planeras under hösten 2009 med medverkan från polisen. Ett ärende om 
BRÅ-arbete tas fram senare. Anita Runesved tillade att BRÅ-
arbetsgruppen har träffas hittills vid tre tillfällen och ett par mötet kvarstår.  

 
 

 Strateg Jenny Andersson informerade om arbetet med införandet av 
Omsorgsdagboken, där den anhörige via webben kan läsa hur omsorgen 
utförs efter samtycke från den äldre. Omsorgsdagboken pilottestas nu av 
två hemtjänstenheters kunder och deras närstående. När e-tjänsten 
Omsorgsdagboken lanseras under hösten kommer de personer som idag 
bor på ett privat vård- och omsorgsboende, som staden har ramavtal 
med, inte kunna ta del av utförardokumentationen eftersom det idag inte 
finns något krav att de ska dokumentera i stadens sociala 
dokumentationssystem ParaSoL. Vilket innebär att dokumentationen ur 
de privata utförarnas dokumentationssystem måste integreras och göras 
tillgängliga i Omsorgsdagboken. 

 

 Muntlig information lämnades av Barbro Karlsson om följande 
sekretessärenden (sekrL 6:2):  

 
- Förfrågningsunderlag för upphandling av ickevals alternativ för 

hemtjänst i ordinärt boende i Stockholms stad 

http://www.ettbraliv.com/
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                 (SLKs dnr 125-1452/2009) 
- Förfrågningsunderlag för upphandling av hemtjänst i ordinärt boende i 

Stockholms stad 
                 (SLKs dnr 125-1453/2009)  

- Förfrågningsunderlag för upphandling av enstaka platser i form av 
korttidsvård utomlands för personer 65 år och äldre i Stockholms stad 

      Dnr 121-252/2009 
             
 
 
§ 23 Övriga frågor   
 

 Rapport från Micasa`s konferensserie om ute miljöfrågor och 
frågor runt äldreboenden: ”Seniorboende 2030” lämnades av 
Barbro Ohlsson. Det var en intressant och givande konferens. 
Angående Micasa:s seminarium den 15 december 2009 om 
seniorboende har Anita Runesved fått biljett nr. 2, som rådet 
tilldelats. 

 

 Rapport från HSO-Stockholms seminarium om tillgänglighet från 
den 7 september 2009 lämnades av Yvonne Holmberg, Inger 
Handell och Anita Runesved. 
 

 Gunnel Rohlin informerade om att två biljetter till Carema:s  
konferens ”Leva livet till sista dansen” den 21 och 22 oktober 2009 
med uppföljande på kvällstid föreställningen ”Sista dansen” på 
stadsteatern står till rådets förfogande. Anita Runesved och Inger 
Handell anmält sig till den konferensen och tog emot biljetterna.  
 

 De anmälda protokollen från kommunstyrelsen handikappråd 
gicks igenom och lades till handlingarna. 

 
 

 

 
 
Vid protokollet 
 
 
Barbara Ahlmark 
Rådets sekreterare 

 


